
P r o t o k ó ł  Nr 43/17

z posiedzenia Komisji Gospodarczej z 4 grudnia 2017 r. 

Posiedzenie komisji  odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  
w godz. 1600 – 1710.
 
W posiedzeniu udział wzięli:
1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności,
2) pani Grażyna Zozula Zastępca Burmistrza Trzcianki,
3) pani Joanna Zienko Skarbnik Gminy,
4) pan Witold Putyrski Kierownik Referatu.

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 
Spotkanie otworzył, witając wszystkich obecnych, i prowadził Przewodniczący 
Komisji Tomasz Tomczak.  

Ad 2) Przyjęcie porządku posiedzenia. 
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy Trzcianka na 2018 rok. 
4. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji.
5. Zamkniecie posiedzenia.

Nikt nie miał uwag do porządku obrad. Obecnych w tym momencie 8 radnych. 

Ad 3) Zaopiniowanie projektu budżetu gminy Trzcianka na 2018 rok. 

Przewodniczący Komisji T. Tomczak przypomniał, że radni zostali zapoznani  
z  projektem budżetu  podczas  prezentacji  w  dniu  16  listopada  br.  Następnie 
zaproponował  analizę  kolejno  dochodów  i  wydatków,  dopytanie  o  pozycje, 
które są niejasne czy zgłoszenie konkretnych propozycji. 

W dyskusji głos zabrali:

Pani J. Zieńko zaznaczyła, że trudno określić prognozę dochodów, patrząc na 
przykładzie  tegorocznego  budżetu,  oczekiwano  więcej  niż  wpłynęło,  dlatego 



dochody są zmniejszane. Projekt opracowano w miarę możliwości realistycznie, 
ale są różne niespodzianki pozytywne i negatywne w ciągu roku. W tym roku 
niestety  były te  negatywne.  W wyniku podziału masy upadłościowej  jednej  
z firm gmina nie otrzymała nic. 

Przewodniczący  komisji  pytał  o  opłatę  za  gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi – kwota 2.750.000 zł, czy dochody spływają w miarę planowo? 

Pani J. Zieńko odpowiedziała, że realizowane są na bieżąco, plan jest na bazie 
tego i poprzednich lat. 

Przewodniczący  komisji  pytał  o  kwotę  410.000  zł  miejsca  pokładne  na 
cmentarzu komunalnym. 

Pani  J.  Zieńko  odpowiedziała,  że  są  to  miejsca  na  cmentarzu  w  Trzciance, 
Stobnie  i  Białej  i  również dochody na  poziomie  roku bieżącego,  nawet  ciut 
umniejszone. 

Radny W. Perski pytał o dochody ze sprzedaży majątku ok. 1.000.000 zł, w tym 
działek budowlanych 709.000 zł i 250.000 zł ze sprzedaży gruntów rolnych, czy 
realny jest taki dochód, szczególnie działek rolnych? 

Pani  J.  Zieńko wyjaśniła,  że  w tym roku nawet  zwiększono  wpływy z  tego 
tytułu.  Do  sprzedaży  zaplanowano  dużo  większą  kwotę,  ale  działki  różnie 
schodzą. 

Pan W. Putyrski potwierdził, że te plany są porównywalne z tym rokiem, ale coś 
się poprawiło ze sprzedażą. Łatwiej nabyć w obrocie prywatnym, niż od gminy, 
bo procedury inne oraz doliczany jest Vat. 

Radny T. Tomczak pytał o źródło środków w dziale „rodzina” na świadczenia 
wychowawcze ponad 15 mln zł.

Pani  J.  Zieńko  wyjaśniła,  że  jest  to  dotacja  z  budżetu  państwa,  natomiast  
w ciągu roku ta pozycja jest urealniana i są dodatkowe dotacje. W tym roku była 
to większa kwota. 

Radny  T.  Tomczak  pytał,  czego  dotyczy  dotacja  w  ramach  Europejskiego 
Funduszu Społecznego Wielkopolskiego regionalnego Programu Operacyjnego 
na  realizację  projektu  „Integracja  i  aktywizacja  społeczno-zawodowa 
mieszkańców gminy Trzcianka” w kwocie 873.618,56 zł. 
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Pani J. Zienko wyjaśniła, że projekt jest już realizowany w tym roku i będzie 
przesunięcie niewykorzystanych kwot zaplanowanych z tego roku na przyszły. 
Program jest realizowany przez MGOPS. 

Pani  G.  Zozula  dodała,  że  dotyczy  to  aktywizacji  osób  niepełnosprawnych, 
środki na staże, planowane jest zatrudnienie kilku osób z Warsztatów Terapii 
Zajęciowej. 

Na pytanie radnego T. Tomczaka dot. wydatków w dziale 600, pan W. Putyrski 
wyjaśnił, że kwota 30.000 zł na koncepcje, projekty i aktualizacje PT nie jest 
przewidziana pod konkretne zadanie, ale ewentualne potrzeby, które wynikną  
w ciągu roku. Dodał, że dział 600 jest na wydatki na drogi publiczne gminne,  
a kwota na odśnieżanie 45.000 zł na drogi wiejskie, stąd niewielka. 

Radny  W.  Perski  pytał  o  ściągalność  z  czynszów za  mieszkania  komunalne 
1.600.000 zł. 

Pani  J.  Zieńko  wyjaśniła,  że  ta  pozycja  również  zaplanowana  jest  w  miarę 
realnie. Zaległości są ściągane i sprawy są prowadzone, również postępowania 
przez radców prawnych. 

Pani  G.  Zozula  dodała,  że  część  mieszkań  komunalnych  sprzedano,  dlatego 
kwoty z tytułu czynszów się umniejszają, bo czynsze płacone są do zarządcy, 
jeżeli są to mieszkania komunalne we wspólnotach. 

Na pytanie radnego T. Tomczaka, o pozycję 20.000 zł, na wpłaty czynszów za 
lokatorów posiadających wyroki  eksmisji,  pani  J.  Zieńko wyjaśniła,  że  są  to 
czynsze  do  spółdzielni  trzcianeckich  za  osoby,  które  powinny  otrzymać 
mieszkanie socjalne, których gmina nie ma. 
Natomiast na pytanie o pozycję – remonty budynków użyteczności publicznej 
230.000 zł wyjaśniła, że dotyczy to remontu budynku dla Warsztatów Terapii 
Zajęciowej. 

Radny J. Łastowski prosił o szersze wyjaśnienie pozycji: remont i utrzymanie 
przepustów drogowych 110.000 zł oraz pozycji: oznakowanie ulic 130.000 zł. 

Pan W. Putyrski wyjaśnił,  że remont i  utrzymanie przepustów drogowych, w 
tym roku była to kwota 50.000 zł, natomiast była poważna awaria przepustu na 
drodze od drogi do Stradunia, przed Straduniem w prawo, gdzie woda rozmyła 

3



cały przepust i będą to koszty naprawy w granicach 70.000 zł. Ilość przepustów 
w drogach dojazdowych do pól  jest  dość  dużo,  ale  ten  jeden zdecydowanie 
wpłynął na wydatki przyszłego roku. Wydatki na oznakowanie ulic w tym roku 
wyniosą ok.  115.000 zł.  Zaplanowana kwota nie jest  wyjątkowo duża.  Są to 
naprawy zniszczonych znaków, ale i wymiana istniejących i nowe. Ponadto jest 
to również malowanie znaków poziomych lepszą farbą, bardziej trwałą. 

Przewodniczący komisji pytał o wzrost płac w administracji planowany na 2018 
rok  oraz  o  remont  budynku  Urzędu.  Pytał  również  o  znaczne  różnice  
 w stołówkach szkolnych. 

Pani G. Zozula wyjaśniła, że 3% jest planowany wzrost płac, natomiast remont 
będzie  kontynuowany  w części  klatki  głównej,  głównie  korytarze,  instalacja 
komputerowa, obniżenie sufitu korytarzy celem ukrycia okablowania. 
W temacie  stołówek  szkolnych,  pani  G.  Zozula  wyjaśniła,  że  stołówka  SP  
w Siedlisku przygotowuje posiłki również dla MGOPS zaspakajając potrzeby 
świadczeniobiorców opieki społecznej z okolicznych wsi stąd wyższy budżet. 

Na  pytanie  radnego  T.  Tomczaka  o  rozdział  85502 56.000 zł,  pni  Skarbnik 
wyjaśniła, że gmina zabezpiecza wydatki w tym dziale ze środków własnych,  
a  potem  rozliczane  są  wpływające  dotacje  i  zadania  własne  zastępuje  się 
zleconymi. Zadania te są realizowane przez Referat Spraw Społecznych Urzędu 
Miejskiego. 40% środków ściągniętych od dłużników alimentacyjnych zostaje  
w gminie, pozostała kwota jest przekazywana Wojewodzie. 

Radny K. Jaworski pytał o Memoriał im. F. Dziedzica, impreza cykliczna, jak 
będzie rozliczana w kolejnym roku? 

Pani  J.  Zieńko  wyjaśniła,  że  dotacja  będzie  udzielona  poprzez  konkurs  na 
realizację zadania. 

Analizując  plan  wydatków  majątkowych  na  2018  rok  radni  pytali  miedzy 
innymi  o  zakres  budowy  nawierzchni  asfaltowej  dróg.  Odpowiadając  pan  
W. Putyrski stwierdził, że na pewno nie starczy na wszystko, bo zakres planów 
jest duży, a kwota 630.000 zł. Zadania ustawiono w kolejności hierarchicznej. 
Omówił zakres planowanych zadań. 

Radny  T.  Tomczak  pytał  również  o  zapis  100.000  zł  budowa  boiska  na  
os. Poniatowskiego czy jest to wystarczająca kwota.
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Pan  W.  Putyrski  wyjaśnił,  że  plany  dotyczą  budowy  boiska  gruntowego  
z  bramkami.  Zadania  te  również  związane  są  z  programami,  które  ogłasza 
Ministerstwo Sportu, wiec to ma wpływ na zakres.  Programy są raczej co roku 
ogłaszane,  ale  wówczas  dopiero znane są  zasady dofinansowania.  Być może 
pojawia się szansa na dofinansowanie budowy tego boiska. 

Radny K. Jaworski  stwierdził,  że właśnie budowa tego boiska budzi u niego 
największe  wątpliwości  i  chodnika  na ul.  Akacjowej,  zastanawia  się  czy nie 
lepiej tych funduszy skierować na inne rzeczy. Na ul. Poniatowskiego nie ma 
praktycznie  nic.  W przyszłym roku  będzie  robiona  kanalizacja,  a  można  by 
zrobić oświetlenie. Nie wiadomo czy mieszkańcy chcą mieć boisko, jak nie ma 
jak  dojść  do  domu.  Podobnie  ul  Akacjowa,  która  znajduje  się  w  strefie 
zamieszkania,  gdzie  samochody  jeżdżą  20  km/h.  Na  ul.  Rzemieślniczej 
samochody mogą jeździć 50km/h, a nie ma tam chodnika. Są miejsca, na które 
można by lepiej skierować te fundusze. Są potrzeby na terenach wiejskich, a tu 
będzie asfaltowana droga już utwardzona. Pytał o temat doświetleń przejść dla 
pieszych. Proponował, że może wykonać doświetlenia innych miejsc. 

Pan W. Putyrski wyjaśnił, że podejmowano rozmowy na temat wymiany opraw 
na  słupach  przy  przejściach  dla  pieszych.  Rzeczywiście  jest  problem  
z  doświetleniem  miejsc  przy  drogach  wojewódzkich.  Natomiast  odnośnie 
asfaltowania utwardzonych dróg, to jest taki moment, w którym można położyć 
kolejną warstwę, natomiast  przegapienie tego powoduje konieczność robienia 
drogi  od  nowa.  To  jest  technologiczny  zabieg,  ratowanie  przed  totalną 
degradacją i jeszcze większym wydatkiem. 

Radny  J.  Łastowski  odnosząc  się  do  wniosku  radnego  K.  Jaworskiego  dot. 
boiska  na  os.  Poniatowskiego  stwierdził,  czy  jest  w  tym  momencie 
najważniejsze. Jeszcze w szkołach nie ma wszystkich porządnych boisk. Przy 
wiadukcie są bramki, nikt tam nie gra. Temat do rozważenia. 

Radny R. Wilant zwrócił uwagę, że w mieście remontuje się rzeczy, które są,  
a na wsiach drogi są w bardzo złym stanie. Chodnik w Białej jest od trzech lat 
robiony  z  funduszy  wiejskich.  Wnioskowano  o  wsparcie  z  przyszłorocznego 
budżetu. 

Radny K. Jaworski przypomniał, że w poprzednich latach była pozycja 5.000 zł 
na  promocję  poprzez  kulturę.  Były  to  środki  na  dofinansowanie  wyjazdów 
młodzieży na różnego typu konkursy ogólnopolskie. Chciałby go ponowić i aby 
te środki były kierowane do MDK, bo korzystają z tego nasze dzieci, a MDK ma 
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fundusze  na  zajęcia,  a  nie  na  wyjazdy,  to  koszty  rodziców  czy  sponsorów. 
Młodzież odnosi sukcesy i warto z tego korzystać. 

Radny A.  Moszyński  zwrócił  uwagę na konieczność  zakupu wyrówniarki  na 
potrzeby  dróg  gminnych.  Prosił,  aby  pochylić  się  nad  tym tematem i  jakoś 
rozwiązać,  albo  poprzez  przetarg  na  trzy  lata,  aby  ktoś  zainwestował,  albo 
zakupić  równiarkę  przez  gminę.  Dróg  gminnych  jest  dużo  i  w  złym stanie. 
Równiarka zimą może również odśnieżać.  Jest to bardzo ważna sprawa dla wsi. 

Radny  M.  Łuczak  poparł  wniosek radnego  A.  Moszyńskiego,  bo  w ostatnią 
niedzielę  w  Siedlisku  wyciągał  z  błota  9  samochodów.  Zwrócił  uwagę  na 
przekazywanie kostki rozbiórkowej na kruszywo, bo obecnie przekazywane nie 
jest dobre. 

Pan  W.  Putyrski  potwierdził,  że  materiał  rozbiórkowy  jest  przerabiany  na 
kruszywo. 

Przewodniczący Komisji porosił o precyzowanie wniosków do projektu budżetu 
ze wskazaniem, z jakiej pozycji umniejszyć środki i na jaki cel przekazać. 

Radny W. Perski poparł propozycję budowy boiska na os. Poniatowskiego. 

Radny Z. Czarny przypomniał wnioski mieszkańców z os. Poniatowskiego dot. 
kanalizacji i dróg dodając, że przez trzy lata nic się tam nie zadziało, dodając że 
drogami na tym osiedlu nie idzie przejechać. 

Radny M. Łuczak zaproponował, aby 100.000 zł zdjąć z budowy boiska na  
os. Poniatowskiego i przeznaczyć: równiarka, oświetlenie lub drogi na wieś. 

Radny W. Perski zaproponował przeznaczyć te 100.000 zł na ul. Orzechową.

Przewodniczący  komisji  zaproponował,  aby  na  kolejne  posiedzenie,  
z przewodniczącymi komisji stałych w temacie budżetu, przygotować konkretne 
wnioski dot. zmniejszeń i zwiększeń w projekcie budżetu. 
Poprosił również o wyrażenie wstępnej opinii do projektu budżetu, poruszone 
sprawy-wnioski  (środki  z  boiska  os.  Poniatowskiego  i  promocja  poprzez 
kulturę) będą doprecyzowane na kolejnym posiedzeniu. 
Radni  zaopiniowali  projekt  budżetu  na  2018  r.  jednogłośnie.  Głosowało  
9 radnych. 

Ad 4) Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji.
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Spraw wniesionych nie było. 

Radny R. Wilant prosił o usunięcie starej pokrywy studzienki kanalizacyjnej po 
wymianie na nową w Białej. 

Ad 5) Zamkniecie posiedzenia.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisji 
podziękował wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 

 
Protokolant Przewodniczący Komisji 

Marzena Domagała Tomasz Tomczak
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